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Utrechts 
Bibliotheekstelsel en 
bijlage. 

 

Onderwerp: Een uitgelezen kans voor het Utrechts Bibliotheekstelsel! 
 
Voorgestelde behandeling: ter oriënterende bespreking 
 

Aan Provinciale Staten, 
 

Inleiding 
 
Aanleiding 
Op verzoek van de stichting Samenwerkende Utrechtse Bibliotheken (SUB) heeft de provincie najaar 
2009 een adviescommissie ingesteld en haar gevraagd een advies uit te brengen over het 
voorkeursmodel voor de samenwerkende bibliotheken. Deze adviescommissie werd samengesteld uit 
een burgemeester uit de provincie als onafhankelijk voorzitter, twee wethouders uit twee andere 
regio’s, twee deskundigen op het gebied van organisatie van bibliotheken, een lid van een bestuur van 
een regiobibliotheek en een gemeentelijk ambtenaar. Op 2 juli jl. heeft deze adviescommissie het 
adviesrapport aangeboden aan de gedeputeerde cultuur, Mw. Raven. Naar aanleiding daarvan hebben 
wij op 13 juli jl. het volgende besloten.  

- Kennis te nemen van het advies als antwoord op de geformuleerde opdracht aan de 
adviescommissie. 

- De aanbevelingen van het advies over te nemen en uit te werken met betrokken partijen, 
waarbij fusie de uiteindelijke voorkeur heeft. 

- De gedeputeerde cultuur te mandateren de aanbevelingen uit te werken met betrokken 
partijen. 

- Het rapport met het standpunt van de provincie daarbij naar alle gemeenten te zenden zodat 
snel duidelijk is hoe de provincie nu verder gaat naar aanleiding van het advies (ter informatie 
zie brief aan gemeenten).  

Voorgeschiedenis 
Al sinds 2002 heeft de provincie vanuit de afspraken met rijk en gemeenten de regie op de hervorming 
van het Utrechtse Bibliotheekstelsel. Grootste verandering van de afgelopen jaren is de opschaling van 
42 bibliotheekorganisaties naar 7 regiobibliotheken, de omvorming van PBCU (Provinciale 
Bibliotheek Centrale) naar BiSC (Bibliotheek Service Centrum) en de vorming van de SUB. Op 8 
september 2009 nam GS het besluit de SUB te ondersteunen bij de volgende stap in de samenwerking 
en daartoe een adviescommissie te vragen een advies uit te brengen over de gewenste organisatievorm.  
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Essentie / samenvatting: 
Op 8 september 2009 hebben Gedeputeerde Staten besloten een adviescommissie in te stellen en haar 
de opdracht te geven om de provincie te adviseren over de meest geschikte organisatievorm voor het 
Utrechtse bibliotheekstelsel. De provincie deed dit naar aanleiding van het verzoek van de Stichting 
Samenwerkende Utrechtse Bibliotheken (SUB). Zij vroegen de provincie om ondersteuning omdat zij 
hun de ambities in de huidige organisatievorm onvoldoende kunnen realiseren. De adviescommissie 
werd samengesteld uit lokale bestuurders en deskundigen.  
Op 2 juli j.l. heeft deze adviescommissie het adviesrapport aangeboden aan de Gedeputeerde Cultuur, 
Mevrouw Raven. De adviescommissie geeft aan dat er voorzichtig positief draagvlak groeit voor een 
federatie cq fusie tussen de regiobibliotheken en de BiSC (Bibliotheek Service Centrum). Volgens de 
adviescommissie zijn de bibliotheken hiermee in staat om sturing te geven aan die noodzakelijke eigen 
vernieuwing en tevens in staat om een volwaardige landelijke partner te worden. Daarbij gaat het om 
provinciaal collectioneren, digitale dienstverlening, HRM, marketing, aansluiting op het brede 
culturele veld, onderwijs, de kenniseconomie en uiteraard de aansluiting op de landelijke en daarmee 
internationale ontwikkelingen. Na het gesprek op 2 juli met de adviescommissie heeft Mevrouw 
Raven besloten aan GS voor te stellen met betrokken partijen op weg te gaan naar de meest duurzame 
en effectieve vorm, namelijk een fusie. GS hebben hier op 13 juli jl. mee ingestemd.

Meetbaar / beoogd beleidseffect 
Er ontstaat een duurzame organisatievorm die het fundament vormt voor een moderne, vitale en 
toegankelijke bibliotheekvoorziening in iedere gemeente. Betrokken partijen zijn snel door de 
provincie geïnformeerd over de uitkomsten van het adviestraject en het standpunt van de provincie 
daarin. Betrokken partijen ervaren zorgvuldig betrokken te worden bij het veranderproces, waardoor er 
een stevig draagvlak ontstaat voor de gewenste richting. 

Financiële consequenties 
Bij uitwerking de voorkeursvariant zullen de financiële gevolgen voor de provincie Utrecht 
meegenomen worden. De uitwerking van de voorkeursvariant wordt inclusief financiële gevolgen 
voorgelegd aan Gedeputeerde Staten en zo nodig aan Provinciale Staten. 
 
Vervolgprocedure/voortgang 
Na de zomer 2010 zal op basis van de aanbevelingen en het implementatieplan uit het advies een 
procesplan uitgewerkt worden met terugkoppelings- en besluitvormingsmomenten erin. Als eerste stap 
zal de verkenning van het voorkeursmodel met de betrokken partijen op de agenda staan. De 
terugkoppeling hiervan zal naar verwachting eind 2010 plaatsvinden 
 
Concreet voorliggende vraag aan Statencommissie / Provinciale Staten  
Wij vragen de Statencommissie kennis te nemen van het advies en de besluiten van Gedeputeerde 
Staten en het advies ter oriënterende bespreking op de agenda te zetten. Zoals aangegeven heeft GS 
besloten om het fusiemodel uit te werken met betrokken partijen. Belangrijke opmerking hier bij is dat 
gemeenten de belangrijkste opdrachtgever van bibliotheken zijn. Zij financieren ca.85% van de 
bibliotheken in de provincie Utrecht. Zonder hun goedkeuring is er geen legitimatie voor de provincie 
om de regie te nemen op het proces. Als de provincie te krachtig en te vroeg de regie neemt bestaat de 
kans dat het proces veel vertraging oploopt door opgebouwde weerstand bij gemeenten. 
 

Gedeputeerde Staten van Utrecht, 
De voorzitter, R.C. Robbertsen 
De secretaris, drs. H.H. Sietsma  
 


